
Referat fra 21. møde i Allerød Kommunes Grønne Råd 
Tid: Torsdag den 7. oktober 16:30 – 18:30 2021 Sted: Allerød Rådhus, Mødelokale F 

Dagsorden Beslutning 
Godkendelse af dagsorden for det aktuelle møde 
 

 

Dagens emner 
 

Mødefrekvens i det Grønne Råd. Sidste møde i august 2019, så 
Corona. Nyt møde allerede før jul pga. mange emner? 
Fastlæggelse af dato. 
Næste møde 6. januar 2021 16:30 – 18:30, Allerød Rådhus, 
Mødelokale H 
 

1. Øget fokus på biodiversitet i Allerød 
Kommune fra 2023, herunder ny 
handlingsplan for biodiversitet  
 

De seneste politiske udmeldinger om øget budget for biodiversitet 
samt plan for kommende udarbejdelse af Handleplan for 
Biodiversitet. 
Se præsentation på mødet 
 
 
 

2. Kommuneplan 
 

Der henvises til Kommunens hjemmeside for at se 
Kommuneplanforslaget. Høringsfristen 11. november 2021: 
https://www.alleroed.dk/politik/hoeringer-og-
tilladelser/hoeringer/hoering-af-forslag-til-alleroed-kommuneplan-
2021-2033 
 

1. Vild kommune, status  
Kommunens Naturkapitalindeks  
kort over kommunens grønne arealer (?) 
 

Se præsentation på mødet 
 
 
Der blev fremsat ønske om at se nærmere på ”kødbenet” 
Kommunens jord mellem Nymøllevej og Lynge Grusgrav, hvor St. 
Rosenbusk graver grus / har gravet grus (er han færdig?). 
Er gravning færdig? Og hvad er kommunens planer mht. anvendelse, 
natur, ræve mv.  
Spørgsmålene afklares i forvaltningen før næste møde. 
 
Kort over kommunens naturarealer ønskedes forbedret og tilføjet 
signaturer for §3 arealer. Kort er derfor forsøgt forbedret i den 
rettede præsentation. 
Til næste møde vil et bedre kort blive lavet for de kommunale arealer 
 
 

2. Minkfangst i kommunen, status v/ Arne Riis 
 

2021 fanget 4 mink 3 ved Sjælsø og 1 i Klevads mose, 2020 
fanget 5 mink, 2019 fanget 9 mink. Ny alarm købt i 2021. NST 
sponsoreret 2 nye ”flydere”. 
 
Kan der opsættes en fælde ved ”møllerne” i Hestetangs Å? 
Mink i Børstingerød Mose?  
Begge dele forsøges afklaret.  
 
Forvaltningen vil undersøge om NST, Furesø og evt. Lyngby-
Tåårbæk stadig er aktive med bekæmpelsen da spredning op 
ad Mølleåsystemet stadig vurderes at være en risiko 
 



3. Fra Fjord til Sund v/ Arne Riis 
 

Friluftsrådet præsenterede det digitale kort over vandreruten Fjord 
til Sund der bl.a. går langs Bastrupstien. 
Allerød kommune synes ikke at reklamere for eller deltage vedr. 
denne sti. Hvorfor? 
Forvaltningen spørges? 
 

4. Gå Nye Veje v/ Arne Riis 
 

Et initiativ fra Friluftsrådet blev præsenteret. Et websted man kan 
melde skilte, bomme mm. man møder i naturen og som synes 
forkert. Friluftsrådet tager så sagen til rette sted. 
 
Allerød Kommune har selv borgertip hvor borgere kan stille 
spørgsmål – oplyse om tilsvarende 
 
Er det korrekt at der kan forbydes mod cykling i Lynge grusgrav? 
Forvaltningen bedes vurdere dette. 
 

5. Naturpark Mølleå Ny Naturparkplan i politisk 
høring 
 

Planen uddeles på mødet. 
Enkelte punkter der måske får relevans for Allerød Kommune blev 
fremhævet. 
 
Forslag til at Lynge Grusgrav kom med i naturparken. Dog problem 
med at komme over Slangerupvej. 
 
Undren over at der ikke er mål eller målbare resultater indskrevet i 
planen. 
 

6. Kollerød Å og Lynge Å 
 

Restaurering af åer iht. vandområdeplanen. 
Novafos tiltag.  
Se præsentation på mødet 
 
Kollerød Å har gennemgået en hel del restaureringstiltag. 
Forundersøgelse for nedre del af Lynge å bevilget fra Staten. 
 
Opfordring til at når der lægges gydegrus, at eksisterende bundkote 
vedligeholdes. 
 
Oplysning om at der mangler grøderens i start Lynge å ved 
boldbanerne og i dele af Lynge Å´s nedre løb. 
Forvaltningen følger op. 
Kollerød Å tjekker vi også op på. 
 

7. Synergiprojekt Kedelsø-Langesø Ådal, en 
status 

 
 
 

a. Jordkøb, natur, hegning og græsning 
b. Vådområde Ådal 
c. Stier 
d. Vandopstemning i østdelen 
e. Bassiner ved Slangerupvej og lavbundsprojekt  
f. Lynge Skole 
g. Lynge Bygade 

 
Se præsentation på mødet.  
 
Der bør i kommunen laves en hundekampagne om adfærd med 
hunde i f.eks. dyrefolde.  
Note: i Naturparkplan Mølleå er der et punkt om 
Oplysningskampagne om adfærdsregler i naturen.   
Forvaltningen tager budskabet med videre.  



 
8. Korte meddelelser fra forvaltningen   
 Status for naturplejen  

 
 
 
 
 
 
 
 

 Fredningen Bastrup Sø, status 
 
 
 
 
 

 
 
 

 
 Scandinavian bassin ved at blive lavet 

 
 

 

 
 Især i 2021: Vand til dyr / affald / Bjørneklo dyrere, 

Årtusindskifteskoven afventer tynding (Læs: 
nedprioriteret). Sent ude med en hel del slåning/høslet pga. 
nye medarbejdere og udstyr der brød sammen.  
Der skal ske noget i Kattehale Mose. Tilgroning. 
Forvaltningen diskuterer allerede planlægning/midler til 
rydning i Kattehale Mose fra kommende år. det ER ved at 
gro til igen efter vores ret store indsats for nogle år tilbage. 
 

 Offentligt møde forventes ikke i november 2021 pga. 
sygdom. Udsat fra starten af 2021. Tidspunkt for møde 
ukendt. 2-års frist 3. marts 2021. Inden da SKAL 
fredningsnævnet have foretaget et eller andet, enten 
afklaret fredningen eller fået fristforlængelse for 
færdiggørelse af sagsbehandlingen. 
Afsat 2,3 mio. kr. i 2024 til gennemførelsen af fredningen  
Oplysning om at området i fredningen med råstofgravning 
er inde i planen igen. Indsigelse fra Allerød Kommune. 
 
 

 Bassin og vandledning fra Farum Fjernvarme under 
etablering. Forventes klart i oktober 2021 
DOF oplyste at sikring og info om Duehøg reder i området 
ikke var håndteret ordentligt. Forvaltningen tager dette til 
efterretning på fremtidige opgaver. 

 
Eventuelt:  En del punkter på dagsordenen blev ikke nået og er flyttet til næste 

møde 6. januar 2022  
 

 

Deltagere: Formand for Det Grønne Råd Hans Hjort Hansen NPMV, Ole Dahlqvist Sørensen AK, Arne Riis AJ og 
Friluftsrådet, Finn Yde Andersen DN (suppleant for Hans Philipsen.), Arne Christensen DOF, Ole Madsen Fiskeringen, 
Christoffer Mouritsen Nordsjællands Landboforening og Sjællandske Familiebrug (suppleant for Lars Jonsson),  

Kunne ikke deltage: Hans Philipsen DN, Charlotte Mølgaard NST  


